
Dragii mei francofoni, 

 

   Cu toții suntem diferiți. Suntem speciali, unici, fiecare având o personalitate aparte. Și totuși, ceva 

ne unește. Împărțim ceva anume: o modalitate de exprimare, o manieră de verbalizare a sentimentelor 

și a experiențelor noastre. Limba franceză, cunoscută în trecut drept „limba diplomației”, este un 

simbol recunoscut la nivel mondial al nenumăratelor state francofone, cu atât de multă diversitate și 

atât de multe culturi frumoase!  

 

   Limba franceză este precum un liant. Leagă popoare între ele și, fiind vorbită de atât de mulți 

oameni, le permite vocilor demult uitate să se facă din nou auzite.  

 

   Fiecare persoană francofonă poate transmite ceva cu o imensă încărcătură emoțională, precum   

povestea vieții sale sau chiar un strigăt de ajutor, având certitudinea că se va putea face înțeles. 

 

   Francofonia este biletul nostru către o lume mai dreaptă, mai frumoasă, în care iubirea prosperă. 

Avem nevoie de cât mai mulți vorbitori ai limbii franceze pentru a ne proteja culturile și pentru a face 

adevărata istorie cunoscută. 

 

    Deci, vă spun, fiecare dintre voi este important! Folosiți-vă vocile și răspândiți-va povestea în lume. 

Făceți-vă auziți și ascultați la rândul vostru ceea ce spun ceilalți. Faptul că vorbim aceeași limbă este 

un dar divin.  

 

    Mândriți-vă că sunteți francofoni! 

 

Constantin Mara, VII B 

 


